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غلامرضا فتحعلی: 
ذائقه و نیاز مشتریان در سرزمین 

هوشمند سینا شناسایی و تأمین می شود 

راهبرد  اساس  بر  گفت:  سینا  بانک  مدیرعامل 
بانک،  پلتفرمی  و  دیجیتال  بانکداری  توسعه 
اکوسیستمی  به عنوان  »سرزمین هوشمند سینا« 
از محصولات نوآورانه و خلّّاقانه، به نحوی طراحی 
شده است که تأمین کننده نیاز ها و سلّائق گروه های 
مشتریان باشد. غلّامرضا فتحعلی، مدیرعامل بانک 
سینا بیان داشت: بانک سینا، در سالیان گذشته 
حیث  از  کرده،  کسب  که  موفقیت هایی  علی رغم 
مدل کسب وکار، با کمبودهایی مواجه بوده است 
سال  مردادماه  ابتدای  از  آن،  رفع  راستای  در  که 
۱۴۰۱ در قالب کارگروه هایی، فرآیند آسیب شناسی 
را شروع کردیم که طی آن تعداد یک هزار و 3۱9 
جمع بندی  با  افزود:  وی  شد.  شناسایی  مسئله 
موضوعات، به پنج مسئله کلیدی در بانک رسیدیم و 
برای برون رفت از این مشکلّات، دو راهبرد »توسعه 
خطوط کسب وکار« و »توسعه بانکداری دیجیتال 
و پلتفرمی« را در دستور کار قرار دادیم. فتحعلی 
به  کسب کاری،  جدید  نگاه  در  کرد:  خاطرنشان 
با مشتریان  بتوانیم  باید  تجاری  بانک  یک  عنوان 
به صورت فعالانه تعامل کنیم و از طریق خطوط 
»بانکداری  شامل  بانک  کسب وکار  چهارگانه 
»بانکداری  اختصاصی«،  »بانکداری  تجاری«، 
اجتماعی« و »بانکداری خرد«، سهم به سزا و قابل 
باشیم.  داشته  کشور  بانکداری  در صنعت  قبولی 
مدیرعامل بانک سینا اظهار داشت: یکی دیگر از 
راهبردها که با جدیت در بانک پی گیری می شود، 
موضوع توسعه بانکداری دیجیتال و پلتفرمی است. 
از آنجا که شرکت های فناوری بزرگ دنیا به حوزه 
صنعت بانکداری مخصوصاً به حوزه پرداخت ورود 
کرده اند و این موضوع در کشور ما هم تا حدودی 
مصداق دارد، بانک سینا، این موضوع را به عنوان 
یکی از راهبردهای اصلی در دستور کار خود قرار داد. 
فتحعلی خاطرنشان ساخت: در حال حاضر در حوزه 
پرداخت، رقابت سنگینی بین بانک ها، شرکت های 
فناوری و فین تک ها وجود دارد و بانک سینا تلّاش 
دیجیتال،  بانکداری  قالب  در  تا  دارد  مضاعفی 
سطح بهره وری را افزایش داده و خدمات مورد نیاز 
گروه های مشتریان را به صورت شخصی سازی شده 
در سرزمین هوشمند سینا ارائه کند. مدیرعامل بانک 
سینا با تأکید بر عزم و اراده این بانک در توسعه 
خدمات زنجیره ارزش، افزود: »سیبانک« به عنوان 
نخستین محصول سرزمین هوشمند سینا در حوزه 
سرویس های  تمام  ارائه  هدف  با  خرد  بانکداری 
نظیر  غیرحضوری  صورت  به  مشتریان  نیاز  مورد 
افتتاح سپرده، پرداخت تسهیلّات و بسیاری دیگر 
از موضوعات در قالب حوزه پرداخت که اصطلّاحاً 
»خدمات پایه بانکداری« از آن نام برده می شود، به 
بهره برداری رسیده است. وی در خصوص راه اندازی 
»باشگاه مشتریان بانک سینا« نیز گفت: با وجود 
بانکداری،  حوزه  در  بانک  ساله  چندین  فعالیت 
متأسفانه در بحث باشگاه مشتریان کم فروغ بودیم و 
توجه ویژه به حوزه باشگاه مشتریان و بالابردن سطح 
وفاداری مشتریان نداشتیم. به گفته فتحعلی، باشگاه 
دسترس  در  دی ماه  ابتدا  از  سینا  بانک  مشتریان 
گروه های مشتریان خواهد بود و امیدواریم از این 
طریق بتوانیم به صورت متمرکز، مداوم و دامنه دار 
ارتباط خوب و منطقی با مشتریان داشته باشیم تا 
سطح انتظارات، ذائقه و نوع نگاه  آن ها را نسبت به 
بانک بسنجیم و در فرآیند شخصی سازی محصولات 
و خدمات بانک سینا، به نحوی شایسته و مطلوب 
از  بخشی  در  سینا  بانک  مدیرعامل  کنیم.  عمل 
سخنان خود به نهمین همایش و نمایشگاه تراکنش 
ایران اشاره کرد و گفت: این بانک با آگاهی از اهمیت 
بانکداری دیجیتال و پیشرفت ها و دستاوردهایی که 
پلتفرم هایی  در حوزه دیجیتال داشته و همچنین 
که عملیاتی و رونمایی کرده، در نهمین نمایشگاه 
تراکنش ایران حضور مؤثر و فعالی خواهد داشت. 
وی گفت: نظر ما بر این است که این پلتفرم ها را 
در اختیار مشتریان و فعالان اقتصادی قرار بدهیم 
تا با بانکداری پلتفرمی بیشتر آشنا شوند و بتوانیم 
در حوزه بانکداری دیجیتال، در نظام بانکی کشور، 
ایفای نقش مؤثرتری نسبت به گذشته داشته باشیم. 
فتحعلی برگزاری  چنین رویدادهایی را انگیزه ای برای 
رقابت سالم بین بانک ها با هدف رشد کمی و کیفی 
موضوعات نوآورانه و دیجیتالی دانست و گفت: تأثیر 
برگزاری نمایشگاه تراکنش ایران بر اکوسیستم صنایع 
مالی، بانکی، پرداخت و فناوری بسیار زیاد است و 
امیدواریم امسال نیز شاهد برگزاری هر چه مطلوب تر 

این نمایشگاه باشیم.

اهدای دبیرستان خیام به 
دانش آموزان روستای میدان بزرگ 

شهرستان پلدختر استان لرستان 
بانک پاسارگاد با اهدای مدرسۀ خیام به روستای 
میدان بزرگ در استان لرستان، بار دیگر در جهت 
کشور  آموزشی  و  فرهنگی  فضاهای  گسترش 
قامت  در  اجتماعی خود  رویکرد  تا  برداشت  گام 

مدرسه سازی را به تجلی درآورد. 
مراسم  پاسارگاد،  بانک  روابط عمومی  به گزارش 
چهارشنبه  روز  خیام،  سه کلّاسۀ  مدرسۀ  اهدای 
والمسلمین  حجت الاسلّام  حضور  با  ۱5آذر۱۴۰2 
دکتر  پلدختر،  شهرستان  جمعه  امام  موسوی 
مجید قاسمی مدیرعامل بانک پاسارگاد و جمعی 
از مدیران ارشد این بانک، دکتر بهاروند مدیر کل 
نوسازی و توسعه و تجهیز مدارس استام لرستان 
و تعدادی از مسئولان محلی و هم وطنان عزیزمان 
فضای  کمبود  مسئلۀ  اقدام  این  با  تا  شد  برگزار 
آموزشی فرزندان این روستا و همچنین روستاهای 
هم جوار، مرتفع گردد و دانش آموزان این مناطق نیز 
بتوانند از امکانات آموزشی مناسب بهره مند شوند.

پاسارگاد  بانک  مدیرعامل  مراسم  این  در 
صحبت های خود را با اشاره به اینکه ملت ایران، 
ملتی رضوی و بانک پاسارگاد نیز بانکی رضوی است 
آغاز کرد و با همراهی حاضرین، به قرائت صلوات 
خاصه حضرت امام رضا)ع( پرداخت. او در ادامه 
در خصوص مسئولیت سنگین بانک ها در شناسایی 

و تشخیص ربا در بانکداری اسلّامی توضیح داد.
دکتر قاسمی همچنین با توجه به شرایط سخت 
روستاهای کشور، از زحمات مدیران این مناطق و 

مسئولان آموزش و پرورش، قدردانی کرد. 
مورد  در  توضیحاتی  بیان  به  ادامه  در  وی 
پرداخت  پاسارگاد  بانک  اجتماعی  مسئولیت های 
بدو  از  ارتباط  این  در  گفت:  خصوص  این  در  و 
شده  انجام  توجهی  قابل  کارهای  بانک  تأسیس 
از بازسازی وسیع بافت فرسوده  است، این روند 
اطراف حرم حضرت امام رضا)ع( آغاز و به موارد 
کتابخانه سازی  و  مدرسه سازی  مانند  دیگری 

گسترش یافته است.
با  مدرسه سازی  بحث  در  افزود:  قاسمی  دکتر 
تعداد 8 مدرسه که بزودی ساخت آن ها به اتمام 
خواهد رسید، 5۴ مدرسه ساخته ایم. همچنین  ۱8 
کتابخانه ساخته  شده و ۴ کتابخانه دیگر نیز در 
دست ساخت است، که در مجموع می توان گفت 
برنامه 76 مدرسه و کتابخانه تنظیم و اجرایی شده 

است.
مدیرعامل بانک پاساگاد در مورد ساخت مدارس 
دارالفنون گفت: در مراکز استان ها مشغول احیای 
دارالفنون هستیم، انشاالله در این مدارس بتوانیم 
بزرگانی را برای اداره آینده کشور تربیت کنیم. وی 
در ادامه به تأسیس دانشگاه خاتم اشاره کرد و این 
دانشگاه را به عنوان مرکز امید جوانان این کشور 
دنیا  دانش  مرز  در  بالاترین سطح  به  ارتقا  برای 

دانست.
دکتر قاسمی در ادامه با بیان خاطره ای از دوران 
تحصیل خود به استعداد بالای جوانان کشورمان 
اشاره کرد. او همچنین اقدامات انجام شده در جهت 

توسعه فضای اطراف حرم رضوی را تشریح کرد.
هزار  بیمارستان  ساخت  به  ادامه  در  وی 
این  افزود  و  کرد  اشاره  در  قم  تخت خوابی 
بیمارستان که بزودی آماده خواهد شد، بزرگترین و 
مهم ترین مرکز درمانی در خاورمیانه خواهد شد که 
بیانگر پشت کار و استعداد فوق العاده جوانان این 

سرزمین است.
دکتر قاسمی با اشاره به اینکه خود یک روستایی 
است به دانش آموزان تاکید کرد که از همین مناطق 
محروم روستایی می توانید شروع کنید و به بالاترین 

درجات معنوی و دنیوی برسید.
دانش آموزان  به  خطاب  خصوص  این  در  وی 
گفت: با توجه به سختی که شما به خاطر کمبود 
امکانات در روستا ها کشیده اید، قطعاً در آینده در 

مشاغل انتخابی خود بهترین خواهید بود.
مدیرعامل بانک پاسارگاد در انتهای صحبت های 
رسیدن  جهت  امیدواری  ابراز  ضمن  خود 
برای  علمی،  درجات  بالاترین  به  دانش آموزان 
فرزندان عزیز کشورمان بهترین آرزوها را از خداوند 

متعال درخواست کرد.
گفتنی است بانک پاسارگاد با تمرکز بر مناطق 
زلزله،  و  سیل  اثر  بر  آسیب دیده  و  کم برخوردار 
تاکنون اقدامات سازنده ای انجام داده که یکی از 
مهم ترین آن ها، بازسازی و اهدای فضاهای آموزشی 

در سراسر ایران عزیز بوده است. 
این اقدامات که عمدتا از سال ۱398 به صورت 
پی درپی در حال پیگیری و اجرا است، تاکنون به 
ساخت 5۴ مدرسه در استان های مختلف انجامیده 
روستاهای  در  مدرسه  تعداد 25  بین  این  از  که 

استان لرستان بنا شده است.
این  تأسیس  با  که هم زمان  است  ذکر  به  لازم 
مدرسه، مدرسۀ سه کلّاسۀ دیگری با نام میثم، در 
افتتاح و به  روستای کنُاربلوط شهرستان پلدختر 

فرزندان عزیز کشورمان اهدا شد.

در همین حال علیرضا زاکانی شهردار تهران گفت که: 
»در حوزه مسکن به دنبال ارزان سازی هستیم. اگرچه 
اکنون 8۰ میلیون و هفتصد هزار تومان، میانگین قیمت 
هر متراژ آپارتمان است، اما به دنبال این هستیم که با 
افزایش تولید خانه و صنعتی سازی خانه سازی، کمر 
مسکن را در تهران بشکنیم.«به گزارش فرارو، اگرچه 
شهردار تهران به میانگین قیمت 8۰ میلیونی خانه در 
تهران اشاره کرده است، اما این مبلغ در نقاط شمالی 
پایتخت به ۱3۰ میلیون تومان می رسد. همین رقم با 
توجه به امکانات ملک، ممکن است بسیار بالاتر هم 
باشد. برای مثال قیمت برخی پنت هاوس های مناطق 

لوکس تهران بهتری ۱ میلیارد تومان نیز می رسد.
به  چهارتا  تا  دو  دو  و  سرانگشتی  حساب  یک  با 
نتیجه ای مشخص می رسیم؛ با بودجه زیر ۴ میلیارد 
این  تومان عملّا نمی توان در تهران خانه دار شد و 
وضعیت برای دهک های پایین جامعه مساویست با 
اجاره نشینی ابدی. داوود بیگی نژاد نایب رئیس اول 
اتحادیه املّاک تهران اخیرا درباره قیمت املّاک گفت: 
شخص  اجاره  و  رهن  در  ملک  اصلی  »قیمت گذار 
مالک است. چه بسا عده ای از مشاورین املّاک برای 
ثبت قرارداد مبلغی از طرف مستأجر را نیز دریافت 
برعهده  قیمت گذاری  اصلی  قسمت  اما  می کنند، 
مالکین است. مالکین بر اساس عوامل مختلف واحد 
مسکونی خود را قیمت گذاری و به بنگاه داران اعلّام 
اجاره و رهن یک واحد  برای قیمت گذاری  می کنند. 
مسکونی یک ششم ارزش کل ملک محاسبه می شود. 
قیمت مسکن در تهران به قدری رشد داشته است که 
بیشتر از این قدرت افزایش نخواهد داشت.«آبان ماه 
بود که مرکز آمار ایران، بعد از ماه ها، اعداد و ارقامی از 
قیمت مسکن در تهران منتشر کرد که نشان می داد، 
قیمت خانه در تهران طی شهریور امسال نسبت به 
است.  داشته  درصد جهش  پارسال 75  مشابه  ماه 
همزمان با این شرایط، رکود در بازار مسکن تهران موج 
می زند و شمار خرید و فروش مسکن تنها کمی بیش 
از سه هزار فقره است. شرایط فعلی نشان می دهد که 
رکود تورمی نیز در جریان است. درواقع قیمت در حال 
بالا رفتن است، اما معامله ای انجام نمی شود.با توجه 
به وضعیت تورم در بازار مسکن و شرایط نظام عرضه و 
تقاضا در این بازار، پرسش هایی مطرح است از جمله 
این که آیا می توان به وعده هایی مثل شکستن قیمت 
مسکن امیدوار بود و چگونه می توان بازار مسکن را از 
حالت فعلی خارج کرد؟ بیت الله ستاریان، کارشناس 
مسکن در گفتگو با فرارو به این پرسش ها پاسخ داده 

است:
موضوع مسکن یک بحران اقتصادی است

بیت الله ستاریان به فرارو گفت: »سخن گفتن درباره 
قیمت مسکن و شکستن کمر قیمت مسکن احسنت 
دارد، اما خوب است دوستانی که داعیه کاهش قیمت 
مسکن را دارند، توضیح دهند که چگونه می خواهند این 
کار را انجام دهند. شعار دادن و وعده های جنجالی 
منتشر کردن در حوزه مسکن نشان می دهد که برخی 
تسلطی  و  تخصص  مسکن  حوزه  در  اصلّا  مسئولان 
ندارند و این حوزه را نمی شناسند. موضوع مسکن، نه 
فقط در دولت، بلکه در دانشگاه های ما نیز مغفول 
مانده است. ما حتی یک دانشکده مسکن نداریم و 
مسکن ما در گروه معماری شناخته می شود در حالی 
که مسئله مسکن، یک مسئله فنی/مهندسی نیست. 
اصل موضوع مسکن در کلیت »اقتصاد« است. نیمی از 

اقتصاد ما در سیطره بخش مسکن و صنعت ساختمان 
است. مسئله این است که اصلّا چه اتفاقی در اقتصاد 
قرن گذشته، هیچ کسی  نیم  که طی  داده  رخ  ایران 
نتوانسته مشکل مسکن را حل کند و نمودار قیمت ها 
روند صعودی را تجربه کرده است و این یک بحران 

اقتصادی است.«
این است که ما در سال یک  افزود: »موضوع  وی 
میلیون واحد مسکونی نیاز داریم. این مسئله بر اساس 
محاسبات دقیق، از حدود بیست الی سی سال قبل 
به مسئولان دولت ها اعلّام شده است. ما نمی توانیم 
این حجم مسکن را تولید کنیم و بخش خصوصی ما 
که متولی مسکن است، توان تولید این حجم مسکن 
را نداشته و به طور میانگین حتی سیصد هزار مسکن 
نیز نساخته است. در نتیجه حاشیه نشینی، کپرنشینی 
این حجم  پیدا می کند.  افزایش  و مشکلّاتی مشابه، 
ما  دولت های  کل  و  ما  اقتصاد  نیست.  ساده  تولید، 
۱۰۰ میلیارد دلار بودجه سالانه دارند، با اقتصاد به این 
کوچکی نمی توان مدعی پروژه های عظیم مسکن شد. 
دقیقا مثل این است که دولت مدعی شود ما صد ها 
پالایشگاه خواهیم ساخت. مسکن ابعاد بسیار متنوع و 
وسیعی دارد. نمی توان گفت که زمین، مصالح، کارگر 
و مهندس می گیریم و می سازیم و تمام می شود. ما 
درباره اقتصاد صحبت می کنیم و معادلات اقتصادی 

اینگونه پیش نمی رود.«
وعده هایی با زمان تحقق نامعلوم!

این استاد دانشگاه گفت: »اقتصاد کل دولت با همه 
محتویات آن، ۱۰۰ میلیارد دلار بودجه دارد. یعنی قرار 
است با این بودجه در اقتصادی ورود کنیم که 2 هزار 
میلیارد دلار گردش مالی دارد تا بتواند یک میلیون واحد 

ارائه دهد. معتقدم که دانش تولید مسکن در کشور 
ما مغفول مانده است و دیگر کشور ها در این زمینه 
بصیرت و دانش ویژه دارند. اقتصاد ما کوچک و بسته 
است. اقتصاد ما توسعه نیافته است، به همین دلیل 
نیز، صحبت از پروژه های عظیم مسکن بسیار عجیب 
به نظر می رسد. اصلّا می شود که در یک بخش توسعه 
باشد و در یک بخش دیگر نباشد؟ مسکن طی نیم 
قرن اخیر، کمر اقتصاد ما را شکسته است، حالا چگونه 
می خواهیم کمر قیمت های بازار مسکن را بشکنیم؟ در 
سبد خانوار های تهرانی سهم مسکن بالای 8۰ درصد 
شهر  در  است،  درصد   5۰ بالای  شهرستان ها  در  و 
تهران فقط 2۰ درصد سهم سبد برای سایر اقلّام خالی 

می ماند.«
وی افزود: »معلوم است که وقتی سهم مسکن به 
خانوار  برای  برسد،  درصد  الی ۱5  متعادل ۱2  حالت 
مهم نخواهد بود گوشت گران باشد یا ارزان، چون تا 
حد زیادی رفاه و رضایت از زندگی افزایش پیدا می کند. 
در حال حاضر یک کارگر هرچه درامد دارد، خرج اجاره 
می کند. مسئولان باید سخنان خود را مبتنی بر واقعیت 
مطرح کنند و با حواله دادن وعده ها به زمان های آینده 
و نامشخص، افراد زیادی را منتظر و امیدوار نگه ندارند. 
در حال حاضر بزرگ ترین و عذاب اورترین مشکل کشور 
بحث مسکن است. حاشیه نشینی در کشور به مرحله 
وحشتناک رسیده است و مردم به شدت تحت فشار 
قرار دارند.« این کارشناس مسکن گفت: »درون اقتصاد 
بسته حوزه مسکن، یک سرمایه داری رانتی و فاسد 
عظیم وجود دارد. اعضای این نوع سرمایه داری رانتی به 
حدی سرمایه دارند که در تهران به راحتی خانه بخرند، 

اما مردم عادی، چنین امکانی ندارند. 

هیچ شکی وجود ندارد که با این وضعیت حقوق و 
دستمزد ها و شرایطی که مردم تحت فشار قرار گرفته 
کارگر  یک  که  می رسد  نظر  به  غیرممکن  تقریبا  اند، 
حدی  تا  ماجرا  بخرد.  خانه  بتواند  کارگری  حقوق  با 
وخیم است که حتی اجاره خانه نیز غیرممکن به نظر 

می رسد«.
حوزه  کارشناس  بیضایی،  فرهاد  حال  همین  در 
مسکن در گفتگو با خبرنگار اقتصادآنلّاین گفت: به 
طور کلی در شرایط فعلی کشور و بازار مسکن، اکنون 
وقت مناسبی برای خرید خانه است، هر چند احتمالا 
شرایط ثباتی که در بخش مسکن ایجاد شده نهایتا تا 
پایان سال ادامه داشته باشد. وی افزود: البته این 
بستگی  دولت  اقتصادی  تصمیم گیری های  به  هم 
دارد، اگر سیاست های کنترلی ادامه یابد، ثبات در 
بازار مسکن هم تداوم خواهد داشت و شاهد روند 
کاهش قیمت ها به صورت لاک پشتی خواهیم بود؛ 
اما اگر در سیاست دولت در سال بعد اعم از کنترل 
نقدینگی و مدیریت وضعیت بانک ها اتفاقات دیگری 
رخ دهد و دولت تغییر رویکرد داشته باشد، می تواند 
منجر به افزایش قیمت ها در بازار املّاک و مستغلّات 

هم شود.
بیضایی ادامه داد: وضعیت فعلی که دولت نقدینگی 
را کنترل و فعالیت بانک ها را سامان دهی کرده، می تواند 
به دنبال  اگر  اما  باشد،  اثرگذار  بازار مسکن  ثبات  بر 
تدوام آن هستیم باید برای سال های آتی همین فرآیند 

کنترل نقدینگی توسط دولت عملیاتی و اجرایی شود.
این کارشناس حوزه مسکن گفت: چناچه قیمت ارز 
که منابعش محدود است افزایش یابد، ممکن است 

قیمت مسکن هم افزایشی شود.

مستمری بگیران سازمان تامین اجتماعی و پذیرندگان پایانه های 
فروشگاهی )POS( و درگاه های پرداخت اینترنتی )IPG( بانک رفاه 
از  یلدا  خریدهای شب  ظرفیت  از  استفاده  با  می توانند  کارگران 
امتیازات، جوایز و پاداش های ارزشمند طرح »ارمغان« این بانک، 

بهره مند شوند. 
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این طرح در دو 
جایزه  )اعطای  ماهیانه  صورت  به  جشنواره"  "برگزاری  بخش 
معادل مبلغ خرید از یک سو به مستمری بگیران برنده تا سقف 
بیست میلیون ریال و از سوی دیگر به پذیرنده پایانه فروشگاهی 
یا درگاه اینترنتی مربوطه تا سقف پانصد میلیون ریال ( و "پاداش 
وفاداری" به صورت فصلی )اعطای تسهیلّات ارزان قیمت، کمک 
تمامی  و  می شود  برگزار  بیمه(  هزینه  کمک  و  رفاهی  هزینه 

حقوق  حساب  که  اجتماعی  تأمین  سازمان  مستمری بگیران 
حقیقی  پذیرندگان  تمامی  و  باشد  کارگران  رفاه  نزد بانک  آنها 
پرداخت  درگاه های  و   )POS( فروشگاهی  پایانه های  حقوقی  و 
اینترنتی )IPG( این بانک که پایانه های منصوب آنها متصل به 
حساب جاری یا کوتاه مدت باشد، جامعه هدف آن را تشکیل 

می دهند.  
مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی و پذیرندگان پایانه های 
بانک   )IPG( اینترنتی  پرداخت  درگاه های  و   )POS( فروشگاهی 
رفاه کارگران می توانند برای کسب اطلّاعات بیشتر از این طرح و 
بهره مندی از مزایای آن به شعب بانک رفاه کارگران در سراسر کشور 
مراجعه و یا با مرکز ارتباط با مشتریان این بانک به شماره 8525 -۰2۱ 

تماس حاصل کنند. 

واکاوی وضعیت بازار مسکن تا پایان سال 

شاخ غولی به نام بازار مسکن
گروه اقتصاد - طبق آخرین آمارها بیش از 6۰ درصد تورم آبان ماه مربوط به هزینه های مسکن است؛ روندی که بر اساس اظهارات »بیت الله ستاریان« 
کارشناس بازار مسکن در سال آینده افزایش خواهد یافت، تا جایی که به افزایش شبه کپر نشینی، حاشیه نشینی و اجاره پشت بام و چادر زدن خواهد 

انجامید.

»ارمغان« یلدایی بانک رفاه کارگران 

سخن گفتن 
درباره قیمت 

مسکن و 
شکستن کمر 
قیمت مسکن 
احسنت دارد، 

اما توضیح 
دهند که چگونه 
می خواهند این 

کار را انجام 
دهند و شعار 

دادن و وعده های 
جنجالی نشان 

می دهد که 
برخی مسئولان 

اصلا در حوزه 
مسکن تخصص و 

تسلطی ندارند 

مدیر عامل بانک توسعه تعاون در جلسه ارزیابی عملکرد مدیریت شعب 
استان اردبیل اعلّام داشت موفقیت در عرصه بانکداری نیازمند توجه به ارتباطات 

انسانی است. 
ارزیابی  جلسه  در  تعاون  توسعه  بانک  عامل  مدیر  حسینی  شیخ  محمد 
عملکرد مدیریت شعب استان اردبیل اظهار داشت: بانکداری علّاوه بر ابعاد 
ارتباط  است،  انسانی  ارتباطات  به  توجه  نیازمند  فناوری  حسابداری،  مالی، 
موثر با مشتریان، فعالین اقتصادی و تعاونگران و همچنین رعایت مولفه های 
صحیح ارتباطی و مدیریتی با همکاران استان می تواند در کسب موفقیت ها و 

دستاوردها تاثیر گذار باشد.
وی افزود: کار تیمی ، جمعی و گروهی در میان همکاران استانی و شعب نقش 
موثری در ارتقای عملکرد دارد، کار جمعی باید در فرهنگ سازمانی جای داشته 
باشد، فرهنگ سازمانی نیز از بالا به پایین تسری می یابد، در استان نیز ابتدا 
نقش مدیر استان ، سپس معاونین استان و سایرین نقش مهم دارند و در شعبه 

نیز نقش رییس شعبه برای فرهنگ سازی تاثیر گذار است.
مدیر عامل بانک توسعه تعاون گفت: مدیران ارشد بانک نهایت حمایت و 
پشتیبانی را از همکاران استان مورد توجه دارند و جلسات ارزیابی برای کمک 

به بهبود عملکرد استانها و هموار سازی مسیر استان برای عملکرد بهینه است.
این مقام بانکی تصریح نمود: کشت و صنعت پارس و کشت و صنعت مغان 
به عنوان دو مجموعه اثرگذار در اقتصاد استان اردبیل حضور دارند که حلقه 
اتصال میان کشاورزی و صنعت هستند و در صورت حمایت می توانند به ارز 
آوری نیز کمک نمایند. کمک به تقویت تعاون در این دو مجموعه و استفاده از 

ظرفیت های مهم تعاونی می تواند موجب تعامل دو طرفه میان بانک و این دو 
قطب مهم کشاورزی و صنعت باشد.

شیخ حسینی تاکید نمود: بانکداران معمولا با ابزارهای در اختیار به گسترش 
فعالیت بانکی و جذب مشتریان و عملیات بازاریابی مشغول می شوند، بانک 
توسعه تعاون به لحاظ طراحی محصول به بلوغ دست یافته است و گاهی دیده 
شده محصول اثربخش بانک توسط برخی بانکهای دیگر الگوبرداری می شود و 
آن بانک حتی نتایج بسیار خوبی در جذب منابع و مشتریان حاصل می کند، 
ضرورت دارد در بکارگیری و نحوه ارائه محصول و بازاریابی مناسب جامعه هدف 

محصول دقت شود تا دستاوردهای مناسبی پدید آید.
وی بیان داشت: رصد دقیق و جامع عملکرد استانها همواره مد نظر ما بوده 
است و ارزیابی منحصر به جلسات حضوری نیست، همواره با تسلط و احاطه 
کافی بر وضعیت عملکردی استانها، عملکردی جامع از کل بانک را مد نظر داریم 
و یکی از مواردی که به عنوان مدیر عامل هیچ گاه تفویض ننموده ام و به شخصه 

پیگیر آن بوده ام عملکرد و روند حرکتی استان است.
شیخ حسینی گفت:با توجه به این که سال ها تجربه در سطوح مدیریتی و 
اجرایی بانک را دارم به ابعاد متنوع مسائل اجرایی و چالش ها احاطه دارم و نگاه 
 حمایتی و پشتیبانی از همکاران بانک در سطح استان و شعب را مد نظر دارم.
این مقام بانکی ادامه داد:کشف استعدادها و شایسته سالاری ملّاک و معیار 
انتخاب  برای  نقشی  مذاکرات  و  لابی  و  است  مدیریتی  جایگاههای  انتخاب 

جایگاههای مدیریتی ندارد.
وی ادامه داد: وصول مطالبات سررسید گذشته و معوق نیز از طریق کار 

ارتباطی و مذاکره صحیح و موثر امکان پذیر است.
در ادامه مراسم کریم میرزاخانی سرپرست معاونت مدیر عامل در امور استانها 
و بازاریابی گفت: عملکرد، تابعی از سه عامل توانایی، انگیزه و فرصت است، 
ظرفیت های مناسب استان اردبیل در زمینه های اقتصادی و گردشگری بیانگر 
فرصت های موجود است، توانایی را نیز با وجود تیم خوب استان و توانمند استان 
در اختیار داریم، درباره مسائل انگیزشی است که با فرهنگ سازمانی و کار 

جمعی می توان به عملکرد بهینه دست پیدا نمود.
وی تاکید نمود: سهم عاطفی و سهم ذهنی برای جذب مشتریان و توسعه 
بازار بسیار مهم است، استان 6.2 درصد مشتریان بانک را در اختیار دارد، 
چنانچه به این دو سهم توجه بیشتر شود دستیابی به سهم بالاتر بازار و ارتقای 
سهم بازار بانکی امکان پذیر است. پایداری مشتری نیز مهم است، طبق گزارش 
استان توانسته رضایتمندی 93 درصدی مشتریان حقیقی و رضایت 85 درصد 
مشتریان حقوقی را کسب نماید که البته نیاز است فاکتورها و جزییات این 
گزارش نیز مورد تدقیق و تحلیل قرار گیرد. توجه داشته باشیم که استان به 
ضرورت ترکیب بهینه منابع سپرده ای با هدف کنترل هزینه عملیاتی باید توجه 

داشته باشد.
میرزاخانی ادامه داد: استان اردبیل برای بهبود عملکرد باید به بهینه گزینی 
اعم از کنترل هزینه ها، ایجاد ترکیب بهینه و ساختار مناسب سپرده استان، 
ارتقای بهره وری کارکنان، اهرم مالی، توسعه درآمدهای کارمزدی التزام داشته 
باشد. استان در برخی شاخص ها اهداف را صد در صد محقق نموده با این حال 

عملکرد کلی جای بهبود دارد.

عادل کریمی مدیر شعب استان اردبیل ضمن ارائه گزارشی جامع از وضعیت 
عملکرد شعب استان بیان نمود همچنین، اعضا هیات عامل بانک آقایان حسن 
شریفی معاون مدیر عامل در امور عملیات بانکی، محمد ذوالفقاری سرپرست 
معاونت مدیر عامل در امور حقوقی و نظارت ،محمد سلمانی معاون مدیر عامل 
در امور مالی و پشتیبانی، شهرام بخشا معاون مدیر عامل در امور برنامه ریزی 
و فناوری اطلّاعات نیز رهنمودهایی را جهت ارتقا و بهبود عملکرد استان ارائه 

نمودند.

موفقیت در عرصه بانکداری نیازمند توجه به ارتباطات انسانی است 

تأمین مالی 2 میلیارد دلاری پتروپالایشگاه آناهیتا توسط بانک سپه 
تفاهم نامه تأمین مالی پتروپالایشگاه آناهیتا به 
مبلغ دو میلیارد دلار توسط بانک سپه و از محل 

منابع مالی صندوق توسعه ملی منعقد شد. 
تفاهم نامه تأمین مالی پتروپالایشگاه آناهیتا به 
مبلغ دو میلیارد دلار توسط بانک سپه و از محل 

منابع مالی صندوق توسعه ملی منعقد شد.
به گزارش پایگاه اطلّاع رسانی بانک سپه، تفاهم 

نامه تأمین مالی پتروپالایشگاه آناهیتا به مبلغ دو 
نفت  ، وزارت  سپه  بانک  مابین  فی  دلار  میلیارد 
ایران  نفت  ملی  ، شرکت  ملی  توسعه  ، صندوق 
و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( روز دوشنبه ۱3 
آذر ماه به امضا طرفین رسید. فاز اول پتروپالایشگاه 
آناهیتا با ظرفیت ۱5۰ هزار بشکه نفت خام ظرف 

۴ سال از زمان تامین مالی احداث خواهد شد.

از مصوبات سفر  که  پروژه  این  اجرایی شدن  با 
استانی مقام معظم رهبری می باشد، تامین سوخت 
غرب کشور انجام و باعث ایجاد اشتغال گسترده در 

سطح استان کرمانشاه خواهد شد.
بانکها  مشارکت  با  مذکور  پروژه  مالی  تامین 
و عاملیت بانک سپه  و از محل منابع مالی صندوق 

توسعه ملی صورت می پذیرد.


